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1. Inleiding
De afgelopen tijd bent u met regelmaat geïnformeerd over de landelijke en Rijswijkse maatregelen 
die zijn genomen in relatie tot de coronacrisis. Zonder vaste frequentie zullen wij u met regelmaat op 
de hoogte blijven brengen van de ontwikkelingen. Onderstaand wordt, conform de eerdere 
raadsinformatiebrieven, een update gegeven op de verschillende beleidsterreinen. 

2. Kern informatie
Economie en Financiële bijstand
Net als eerder in ‘In de Bogaard’, hebben ook afgelopen weken in Oud Rijswijk overleggen 
plaatsgevonden tussen de gemeente, politie, en vertegenwoordiging van het winkelcentrum om een 
handelingsperpectief in het kader van de 1,5 meter maatschappij vast te stellen. Zo is toegewerkt 
naar een crowdmanagementplan dat werkt op basis van kleurcodes, waarvan iedere kleur zijn eigen 
veiligheidsmaatregelen kent. Zo kan er vroegtijdig gesignaleerd worden en is er een heldere 
verdeling van rollen en verantwoordelijkheden. Hiermee wordt de kans verkleind dat onveilige 
situaties ontstaan en wordt de veiligheid van winkeliers, werknemers, bezoekers en bewoners in het 
winkelcentrum gewaarborgd. 

Er is afgelopen maanden uiteraard contact gehouden met de diverse ondernemers in Rijswijk over 
hoe het gaat en welke vragen men heeft. Zo heeft dit afgelopen weken bijvoorbeeld geleid tot 
diverse gesprekken met Monkey Town/Jumpsquare, Bally’s Bowling en Escape Room Rijswijk, 
waarbij in afstemming met de collega’s van Veiligheid, Handhaving en de Veiligheidsregio, gekeken 
is of men wel of niet open mocht na 1 juni. Bowlen wordt helaas gezien als binnensport, zodat hier 
nog een beperking op ligt. Andere ondernemers mogen, onder voorwaarden, wel weer hun 
bedrijfsactiviteiten opstarten. 
De Broodfabriek heeft een verzoek ingediend om examens te faciliteren voor de Haagse 
Hogeschool. Dit faciliteert men inmiddels al een aantal jaar, maar vanwege de huidige 
omstandigheden was het onduidelijk of dit wel of niet was toegestaan. Op basis van een helder 
opgesteld plan, is ook hier toestemming voor verleend. Verder heeft Best Western PLUS Grand 
Winston haar deuren weer geopend na een periode van geen boekingen. Wat betreft de horeca, 
blijkt uit de contacten dat het nog rustig is na de heropening  per 1 juni. Ondernemers ervaren toch 
nog terughoudendheid bij de consument. In de weekenden en dan met name de vrijdag en zaterdag, 
is het wel drukker. 



Tozo
Zzp-ers konden tot 1 juni nog een aanvraag indienen voor een tozo 1 uitkering. In Rijswijk zijn sinds 
de invoering van de regeling in totaal 1101 aanvragen ingediend. De laatste 2 weken zijn er nog 45 
aanvragen ingediend. Deze aanvragen worden op korte termijn afgehandeld. In de week van 25 mei 
hebben wij de definitieve beschikkingen verstuurd, vergezeld van een door de zzp-er in te vullen 
verklaring en het (verkorte) aanvraagformulier tozo 2. Deze extra verklaring bleek nodig na publicatie 
van de tozo 1 regeling. Zodra de laatste aanvragen zijn afgehandeld, sturen wij de laatste definitieve 
beschikkingen. Rijswijk heeft gekozen voor een korte en krachtige controle vooraf. Steeds werd 
gekeken of er geen twijfels waren over het recht op uitkering. Desalniettemin houden wij de 
berichtgeving van het ministerie van SZW in de gaten over handhavingsacties en controle achteraf. 
Als dit nodig is zorgen wij achteraf voor een extra controle.

Bij de overgang van tozo 1 naar tozo  2 hebben we ervoor gekozen aanvragen, die enkele dagen na 
1 juni 2021 door ons werden ontvangen,  nog als aanvraag tozo 1 aan te merken. Zzp-ers blijken 
namelijk toch nog wat technische problemen te ondervinden bij het indienen van een aanvraag. Met 
een versoepeld hanteren van de indiendatum worden discussies hierover vermeden. Vanaf 1 juni is 
tozo 2 van kracht. De voorwaarden om in aanmerking te komen voor deze regeling zijn met de 
invoering van de partnertoets strenger geworden. De partnertoets houdt in dat er voortaan naar het 
inkomen van de partner wordt gekeken. Op dit moment zijn er nog geen geregistreerde aanvragen 
tozo 2 bekend. Het is ook de verwachting dat het aantal aanvragen voor tozo 2 beperkter zullen zijn. 

Het totale voorschot van het Rijk voor uitvoering van de regelingen bedraagt nu € 6.322.611

Onderwijs en kinderopvang
Opengaan scholen
Vanuit de laatste contactmomenten met de scholen kan worden aangegeven dat de opstart bij de 
scholen goed is verlopen. Leerkrachten en kinderen waren blij elkaar te zien. Voor de meeste 
leerlingen is het terug naar de situatie zoals die was of vergelijkbaar is van voor de Corana-crisis 
zodat alles weer gewoon lijkt en hiermee ook weer herkenbare  structuur biedt.

Wat betreft het verzuim lag dit met name in het begin van de opstart hoog, maar na de eerste week 
is dit aantal fors gedaald en gaan de meeste leerlingen weer naar school. Daar waar het verzuim 
voor corona al aanwezig was, is dat gelijk gebleven. Scholen geven aan met alle gezinnen contact te 
hebben en in gesprek te zijn. Waar nodig is er contact met leerplicht. Opvallend is wel het hogere 
verzuim op het Speciaal Beroeps Onderwijs. Ook hier zijn er nauwe contacten met leerplicht en/of 
lopen er trajecten met JGZ en de GGD. 
Kortom, de aanpak van het verzuim loopt ook nu in deze nieuwe fase van de coronacrisis goed in 
samenwerking met alle betrokken partners. Er wordt hard gewerkt om alle kinderen weer op school 
te krijgen.

Op de peuterspeelscholen was de opkomst matig vanaf 11 mei. Vaak heeft het thuishouden van de 
peuters te maken met het al dan niet naar school gaan en de schooltijden van broertjes en zusjes. 
De verwachting is dat nu de scholen weer helemaal open zijn, dat dan de opkomst bij de 
peuterspeelscholen ook weer aantrekt. De achterstanden van de doelgroepkinderen lijken op dit 
moment niet te zijn toegenomen en het welbevinden van de kinderen die naar de peuterschool gaan 
is goed.

Herstart overige activiteiten
Ook de overige activiteiten zoals de Ontdekkers, Team Brede Impuls en vanuit Welzijn starten weer 
op. Dit verloopt tot op heden zonder problemen. De organisaties hebben daarbij allemaal hun 
activiteiten aangepast aan de geldende richtlijnen. Daar waar nodig is er contact om mee te denken 
in wat wel en niet mogelijk is en kunnen vragen voorgelegd worden aan de Veiligheidsregio.

Eindexamens
Afgelopen 4 juni was voor veel eindexamenkandidaten, ondanks deze bijzondere tijd, toch een 
spannende dag. Deze dag kreeg men officieel de uitslag of men wel of niet geslaagd zou zijn. 
Vanwege Corona helaas geen uitbundige eindexamenfeestjes of –reisjes. Wel kon de vlag uit! Om 
alle geslaagden daarbij extra in het zonnetje te zetten is namens het College van B&W door de 
portefeuillehouder van Onderwijs, Johanna Besteman, persoonlijk de vlag gehesen en zijn alle 
geslaagden gefeliciteerd.



Cultuur, welzijn en sport
Sport
Rijswijkse sportaanbieders zijn uitgenodigd om (gratis – wordt vanuit het sportakkoord 
georganiseerd en gefinancierd) deel te nemen aan een drietal webinars. Het gaat om de webinars:
•             Communiceren, juist nu maar hoe?
•             Financieel gezond de crisis door
•             Ledenbinding, nu we elkaar op de club niet kunnen ontmoeten
Webinars zijn interactief en er is volop gelegenheid tot vragenstellen. De webinars worden in de 
periode van 22 juni tot en met 7 juli georganiseerd.

Omdat er grote verwarring bestond over het al dan niet open kunnen stellen van snooker en 
biljardgelegenheden is via de Veiligheidsregio aandacht gevraagd voor deze activiteiten. 
Geconcludeerd is dat het hier binnensporten betreft en dat deze daarom nog niet mogen worden 
opgestart.
Naar aanleiding van de openstelling van de horeca is uitgezocht of para commerciële horeca 
(voornamelijk sportkantines) ook mag worden geopend. Vanuit het ministerie hebben wij bevestigd 
gekregen dat deze helaas nog niet open mogen. 

Naast de buitensport, mag zeer waarschijnlijk de binnensport vanaf 1 juli ook weer aan de slag. De
verwachting is dat dit op de persconferentie van 24 juni aanstaande bekend wordt gemaakt. Aan de
protocollen wordt op dit moment door NOC-NSF een laatste hand gelegd en deze zullen naar 
verwachting, zo spoedig mogelijk na 24 juni met de verenigingen worden gedeeld.

Maatschappelijke ondersteuning
Veilig Thuis (VT)
Veilig Thuis is sinds 25 mei jongstleden met een chatfunctie gestart. Mensen die te maken hebben 
met huiselijk geweld of kindermishandeling kunnen met VT chatten via 
www.veiligthuishaaglanden.nl. Ze hebben de chatfunctie in het leven geroepen om in deze periode 
waarin mensen veel samen thuis zijn, extra mogelijkheden te bieden om met ze in contact te komen. 
Bellen kan lastig zijn als je met elkaar thuis bent. Op werkdagen van 9.00 tot 17.00 uur is er 
gelegenheid om met een medewerker te chatten, alle vragen te stellen en advies te vragen. 
De chatfunctie is een aanvullend communicatiekanaal, speciaal bedoeld voor mensen die door hun 
thuissituatie niet kunnen bellen. Zij blijven ook gewoon telefonisch bereikbaar voor adviesaanvragen. 
De chatfunctie heeft een proefperiode van 6 weken. Hierna bekijken ze of de chatfunctie voorziet in 
de behoeften van chatter en van de medewerkers bij Veilig Thuis. 

H10 Jeugdhulp
Het H10 Regio Team Corona monitort dagelijks de vele vragen en issues als gevolg van de 
coronacrisis. Actuele informatie over jeugdhulp tijdens de coronacrisis staat op de website van het 
Servicebureau Jeugdhulp Haaglanden.

 Corona-regeling voor jeugdhulpaanbieders 
De corona-regeling voor gecontracteerde jeugdhulpaanbieders in regio Haaglanden is bekend 
gemaakt. De H10-gemeenten hebben in navolging van een morele oproep vanuit het Rijk en de 
VNG een regeling ontwikkeld die erop gericht is de impact van de coronacrisis zoveel mogelijk te 
beperken. Het gaat hierbij om jeugdhulp, jeugdbescherming en jeugdreclassering. Lees voor meer 
informatie de brief aan jeugdhulpaanbieders en de addenda bij de Raamovereenkomst. Voor 
specifieke coronakosten, zoals beschermingsmiddelen, is een landelijke regeling in ontwikkeling. 

 Resultaten eerste Corona-impact enquête 
Vandaag verscheen de rapportage van de eerste Corona impact – H10 jeugdhulp enquête van 
Servicebureau Jeugdhulp Haaglanden. Gecontracteerde jeugdhulpaanbieders in regio Haaglanden 
geven aan dat hulp aan gezinnen ondanks de coronacrisis doorging; grotendeels vergelijkbaar met 
de situatie van voor 15 maart. Voor de volledige rapportage ga naar: Rapportage Corona Impact 
Enquête H10.

 Ervaringsverhalen jeugdhulpaanbieders
De jeugdhulpaanbieders zetten zich voor 100% in voor de gezinnen in onze regio. Ook tijdens de 
coronacrisis. Lees hier enkele ervaringsverhalen:
“Flexibiliteit gezinnen groot”, aldus ambulant begeleider Phine van Leeuwen van Middin
“Creativiteit is goed aangezet”, aldus bestuurssecretaris Anita Sonneveldt van Jeugdbescherming 
west

http://www.veiligthuishaaglanden.nl/
https://sbjh.nl/corona/actueel/
https://sbjh.nl/corona/actueel/
https://sbjh.nl/wp-content/uploads/2020/06/2020jun11-Brief-over-regeling-financiering-ongedekte-kosten-coronacrisis-1.pdf
https://sbjh.nl/corona/documenten/
https://sbjh.nl/corona_actueel/corona-impact-enquete-afname-hulpvragen-tijdens-coronacrisis/
https://sbjh.nl/corona_actueel/corona-impact-enquete-afname-hulpvragen-tijdens-coronacrisis/
https://sbjh.nl/corona_actueel/ervaringen-phine-van-leeuwen-van-middin/
https://sbjh.nl/corona_actueel/jeugdbescherming-west-voorbereid-op-nieuwe-tijd/
https://sbjh.nl/corona_actueel/jeugdbescherming-west-voorbereid-op-nieuwe-tijd/


 Zaken waaraan het H10 Regio Team Corona momenteel werkt:
Monitoring effecten Covid-19 en voorbereiding gevolgen langere termijn op de jeugdhulp binnen de 
H10, alsmede een enquête onder lokale teams en jeugdhulpaanbieders

Jeugdgezondheidszorg Zuid-Holland West (JGZ ZHW) 
Sinds 13 maart heeft JGZ ZHW als gevolg van landelijke maatregelen in het kader van de Corona-
crisis noodgedwongen haar preventieve zorgverlening aangepast. Na de eerste forse klap waarin ze 
het merendeel van de dienstverlening (denk aan Product op Maat [POM] en de activiteiten op 
scholen) moesten stopzetten, vond in de periode daarna nog verdere versobering plaats. Ze hebben 
de focus gelegd op de uitvoering van kritische processen zoals het Rijks Vaccinatie Programma en 
de intensivering van onze zorg voor kwetsbare kinderen/gezinnen. 
Vanaf medio mei hebben versoepelingen in het landelijke beleid plaatsgevonden, waarbij ook de 
preventieve zorgverlening van JGZ ZHW in stapjes gaat terugkeren naar een stabielere – nieuwe 
normaal – situatie. De veiligheid van de klanten (burgers) en de medewerkers staat voorop. Dit 
betekent dat JGZ ZHW fysieke en organisatorische maatregelen treft en continu zal bijstellen om 
terug te keren naar een normale zorgverlening. 

De belangrijkste maatregelen die blijven leiden tot een inefficiënte zorgverlening zijn de 
anderhalvemeterafstand (inclusief een ruimere tijdspanne tussen de contacten tijdens het spreekuur) 
en het deurbeleid van JGZ ZHW: enkel kinderen met maximaal slechts één begeleider uit een 
gezin/huishouden zonder (Corona-) klachten worden ontvangen op de JGZ locaties. Op basis van de 
RIVM richtlijnen werkt JGZ ZHW al vanaf het begin en nog steeds zonder persoonlijke 
beschermingsmiddelen (PBM). Ze moeten constateren dat de JGZ locaties niet voldoende 
mogelijkheden bieden om terug te keren naar de reguliere zorgverlening, waarbij 1,5 meter afstand 
gehouden kan worden. 
Dit betekent dat JGZ ZHW de komende periode op verschillende manieren de zorgverlening door 
laat gaan, maar op een fundamenteel minder efficiënte wijze dan voorheen, middels : 
 Ruimere openingstijden, in de avond en het weekend Dit is nodig om te voorkomen dat klanten 

moeten wachten in een wachtruimte (met meerdere klanten samen) en om te zorgen dat er 
voldoende tijd (o.a. om te desinfecteren en om onnodig contact tussen klanten te voorkomen) 
tussen twee consulten ‘vrij’ gepland is. 

 Meer op afstand zorg bieden; daartoe uitbreiding van (tijd en capaciteit ten behoeve van) 
telefonische consulten; en de mogelijkheid creëren/realiseren tot beeldbellen (rechtstreeks 
vanuit het KindDossier-pakket) 

 Specifieke risicogroepen inhalen, waaronder de groepsvaccinaties van de 9-jarigen en 12-
jarigen, maar dan tijdens individuele contacten 

Daarnaast hebben ze – al bij aanvang van de Coronacrisis (-maatregelen) – vastgesteld dat ze de 
productie die ze noodgedwongen hebben moeten stopzetten op een later tijdstip niet meer kunnen 
inhalen. JGZ ZHW hoopt en vertrouwt erop dat ze de lessen die ze leren uit de Coronacrisis kunnen 
behouden en borgen. 

JGZ ZHW bewaakt nauwgezet de realisatie van alle activiteiten, waaronder het bereik van kinderen 
(basistakenpakket), de vaccinatiegraden en alle maatwerkactiviteiten. Omdat zij als gevolg van de 
coronacrisis financieel onder druk komen te staan, hebben alle H8-gmeenten besloten om coulant 
om te gaan met de subsidieafspraken die met JGZ ZHW gemaakt zijn. Dat betekent dat voor het 
basistakenpakket en het Programma op Maat geldt dat JGZ ZHW niet zal worden gekort op de 
verleende subsidie wanneer subsidieverplichtingen aantoonbaar als gevolg van de coronacrisis niet 
kunnen worden geleverd. 
Ten aanzien van de additionele kosten voor fysieke en hygiëne maatregelen hopen ze dat, zoals 
toegezegd is, er nog een landelijke regeling komt voor de vergoeding van deze extra kosten.

Openbare ruimte
Veel mensen zullen de zomer doorbrengen in eigen land en eigen stad. We verwachten dat er 
daarom meer gebruik zal worden gemaakt van de parken en de groengebieden in Rijswijk. We 
monitoren de hoeveelheid zwerfafval die hierdoor kan ontstaan. Preventief legen we tijdens mooie 
weekenden op de zondagochtenden de afvalbakken op de zogenaamde hotspots. Bewoners kunnen 
via het Meldpunt aangeven als zich ergens veel zwerfafval bevindt. Als mensen zelf een steentje 
willen bijdragen, kunnen ze via het Meldpunt een prikstok aanvragen.



3. Gevolgen en/of vervolgtraject
Er is in GMT-verband veel gesproken over het geldende ‘Corona-regime’ en de verwachtingen voor 
de toekomst. Er wordt in de organisatie door een groep collega’s hard gewerkt aan een voorstel voor 
het GMT waarin het toekomstbeeld wordt geschetst. We houden er rekening mee dat thuiswerken 
voor de meesten van ons de komende tijd, ondanks allerlei versoepelingen, de norm gaat 
blijven. Dat betekent dat er veel geregeld moet gaan worden zowel in de gebouwen als ook voor de 
thuiswerkplekken. De komende tijd zullen we hierover koers moeten bepalen en besluiten moeten 
nemen. Vanzelfsprekend proberen we iedereen goed op de hoogte te blijven houden. 

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,
de secretaris,

P.M. Schuit

de burgemeester,

drs. M.J. Bezuijen

Bijlage(n):
Geen


